
Zápis č. 23/20 ‐23 (269) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 10. května 2022, 14:00 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH VUT, E519 

 
Přítomni:  Adamczyková, Diviš, Kalina, Komendová, Kouřilová, Krouská, Obruča, Pilátová, 

Pořízka, Sedláček, Smilek, Vacula. 
Omluveni:    Lindovský, Přikryl, Zahrádka.  
Hosté:     Hladík, Pekař (část), Vala, Vašinová Galiová, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Zpráva o hospodaření FCH VUT v roce 2021 
4. Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT pro kalendářní rok 2022 
5. Různé 

 
AD 1) – Zahájení zasedání  

Předseda  AS  FCH  zahájil  zasedání  a  dotázal  se,  zda  někdo  má  připomínky  k navrženému 
programu; nikdo se nepřihlásil – proběhlo hlasování.  
Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Dnešní zasedání bude probíhat dle navrženého programu. 
 
Zápis  č.  268  byl  členům  Akademického  senátu  zaslán,  další  připomínky  nebyly;  proběhlo 
hlasování o schválení zápisu. 

Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis č. 268 byl schválen. 

 

AD 2) – Informace od vedení Fakulty chemické VUT  

Předseda AS FCH předal slovo děkanovi fakulty. 

 

Prof. Veselý 

 Rekonstrukce  vestibulu:  Snaha  je  rekonstrukci  dokončit  do  konce  června  2022, 
nicméně zatím nejsou potvrzeny všechny dodávky.   

 Přijímací  řízení:  Seznámil  členy  AS  s počty  podaných  a  zaplacených  přihlášek  ke 
studiu:  802;  diskutována  byla  rovněž  struktura  přihlášek  –  počet  přihlášených 
studentů ze Slovenské republiky je téměř totožný jako loni. Zatím není jasné, zda ke 
studiu  skutečně  nastoupí  studenti  z Ruské  federace  (resp.  zda  obdrží  vízum).  Toto 
bude  pravděpodobně  i  jedno  z témat,  které  se  bude  diskutovat  zítra  na  jednání 
s náměstkyní  MŠMT  pro  řízení  sekce  vysokého  školství,  vědy  a  výzkumu,  prof.  R. 
Wildovou (na rektorátě VUT). 

 Připravují se SZZ; promoce absolventů se budou konat 29. – 30. 6. 2022. 
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 Na 16. 9. je plánováno setkání absolventů, po němž následuje večerní koncert. 

 Připravuje  se  vypsání  druhého  kola  přijímacího  řízení,  kde  by  byly  definovány 
podmínky  pro  ukrajinské  studenty;  za  tímto  účelem  bude  připraven  dodatek  ke 
směrnici. Předložení dokumentu Akademickému senátu se předpokládá cca za týden.  

 Od července začíná řešení projektů NPO. 

 Cca v polovině července se očekává vyhlášení výzvy OP JAK. 

Dr.  Sedláček  se  dotázal,  zda  už  víme,  jak  bude  probíhat  zapojení  fakulty  do 
excelentních  týmů  v rámci  OP  JAK.  Děkan  FCH:  Zapojení  FCH  je  ještě  předmětem 
jednání;  prorektor  VUT,  prof.  Weiter:  V rámci  prvních  tří  výzev  FCH  v návrhu 
nepostavila  excelentní  tým,  který by mohl  konkurovat ostatním projektům na VUT; 
v současné době probíhají další jednání. 

 

AD 3) – Zpráva o hospodaření FCH VUT v roce 2021 

Předseda AS  požádal  předkladatele  dokumentu  o  stručný  úvod  –  informuje  tajemník  FCH: 
Jádro  dokumentu  tvoří  tabulková  část,  která  má  stejnou  strukturu  jako  loni  z důvodu 
zachování konzistence. V textové části jsou zdůrazněny nebo okomentovány některé položky 
(rezerva  děkana  –  tvorba  zdrojů  pro  spolufinancování  budoucích  projektů,  rekonstrukce 
zasedací místnosti, antigenní testy,…). 

Došlo ke změně struktury osobních nákladů, jelikož koncem roku 2020 vešel v platnost nový 
mzdový řád, kterým se zvýšila nároková (tarifní) část mzdy. 

V závěrečné části je vyčísleno hospodaření jednotlivých ústavů. 

Zprávu projednala Ekonomická komise AS FCH; o průběhu informuje předseda EK AS FCH, dr. 
Sedláček:  Ekonomická  komise  jednala  25.  dubna;  po  představení  dokumentu  byly 
předmětem diskuze zejména nárůsty cen energií a tvorba fondu provozních prostředků; noví 
dodavatelé energií už jsou vysoutěženi  a nárůst je cca 2,6 násobek. Nicméně tato skutečnost 
by neměla mít zásadní vliv na rozpočet pro letošní rok. Závěrem projednávání tohoto bodu 
přítomní členové EK jednohlasně schválili usnesení ve znění: 

„Ekonomická komise AS FCH projednala dokument Zpráva o hospodaření Fakulty chemické 
VUT v  roce  2021 bez  výhrad a doporučuje Akademickému  senátu  Fakulty  chemické VUT 
schválení tohoto dokumentu v předloženém znění“.  

Předseda AS FCH otevřel diskuzi; nikdo neměl žádné podněty. Dokument byl projednán. 

 

AD 4) – Pravidla  sestavení  rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT pro kalendářní 
rok 2022 

Předseda  AS  požádal  předkladatele  dokumentu  o  stručný  úvod  –  informuje  děkan  FCH: 
Pravidla vycházejí  z dokumentu pro rok 2021, na kterých panovala shoda.  Jediná změna se 
týká započítávání  impaktovaných  publikací,  a  to  tak,  aby  posuzování  v žádném  případě 
nevyvolávalo dohady o etice publikování – výsledek se započítá, pokud součet úvazků všech 
zaměstnanců  FCH  je  minimálně  0,5.  Pokud  se  jedná  o  studenta  DSP,  který  je  např.  na 
dlouhodobé  stáži,  bere  se  v úvahu  působiště  školitele.  K této  změně  vedení  přistoupilo  na 
základě podnětu z Akademického senátu při projednávání rozpočtu pro rok 2021. 

Posuzování bude probíhat výhradně dle AIS, nikoli dle VUT bodů; které už nejsou za rok 2019 
k dispozici;  to  je plně v  souladu  s dohodou o postupném přechodu z VUT bodů na AIS při 
hodnocení publikačního výkonu, která byla učiněna na úrovni děkana, ředitelů ústavů a AS v 
roce 2020.  

Další změna se týká spíše upřesnění definic tvorby fondu. 
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Uvedené  změny  byly  projednány  s řediteli  ústavů  a  jsou  v předloženém  dokumentu 
vyznačeny v revizním režimu. 

Dále  informuje  předseda  EK,  dr.  Sedláček:  EK  projednávala  tento  dokument  na  stejném 
jednání; velmi ocenila změnu v rámci rozdělení DRKVO. Po kratší diskuzi EK přijala usnesení:  

„Ekonomická komise AS FCH projednala návrh pravidel sestavení rozpočtu pro kalendářní 
rok 2022 bez výhrad a doporučuje Akademickému senátu Fakulty chemické VUT schválení 
tohoto dokumentu v předloženém znění“. 

Předseda  AS  otevřel  diskuzi  k tomuto  bodu  –  nikdo  se  nepřihlásil;  dokument  tedy  byl 
projednán. 

 

AD 5) – Různé 

Doc. Diviš 

V době konání promocí absolventů nebude přítomen na fakultě – zastoupí jej prof. Obruča. 

 

Další příspěvky do diskuze nezazněly, předseda AS FCH poděkoval všem za účast a připomněl 
termín příštího zasedání Akademického senátu: 7. června ve 14:00 hodin. 

Jakmile budou známy termíny předložení návrhu rozpočtu a dodatku ke směrnici týkajícího 
se  vypsání  druhého  kola  přijímacího  řízení,  bude  v případě  potřeby  dohodnutý  termín 
mimořádného  zasedání  Akademického  senátu  tak,  aby  bylo  možné  oba  dokumenty 
projednat a schválit před prázdninami. 

 
Brno, 16. 5. 2022           
      
 
 
.....................................                                                                ..…………………..………………………. 
   Bc. Jan Zahrádka              prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH   
                
 
    ………………..…………………………. 

doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 
Předseda AS FCH 

 
 


